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Beslutande ledamöter Håkan Nilsson (C) (Ordförande)
Ann-Marie Johansson (S)
Catarina Espmark (M)

Övriga närvarande Bodil Landstad (FoU-direktör)
Nina Erkenstam (Enhetschef projektkontoret (§ 14-17))
Pelle Håkansson (Enhetschef forsknings- och utbildningsenheten)
Camilla Simonsson (Enhetschef AT-enheten (§ 18))
Sandra Hedman (Sekreterare)

Utses att justera Ann-Marie Johansson

Justeringens plats och tid Digital justering ,  2022-06-16   09:00

Protokollet omfattar §§11-21
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§20 Utlysning av FoU-medel 2022
§21 Övriga frågor
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§11

Val av justerare och tid för justering

Beslut
Ann-Marie Johansson utses att justera dagens protokoll. Justering sker digitalt.
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§12

Fastställande av föredragningslista

Sammanfattning
En preliminär lista på det ärenden som ska behandlas på FoU-rådets möte har sänts ut till 
rådets ledamöter. Två övriga punkter anmäls; En om Pre-Nobel och en om mötesformer för 
årets kvarvarande möten.

Förslag till beslut
Med tillägg enligt ovan fastställs föredragningslista enligt förslag.

Beslut
Föredragningslista fastställs enligt förslag

4 / 13



PROTOKOLL

Mötesdatum

FoU-rådet 2022-05-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§13

Föregående protokoll

Sammanfattning
Genomgång av protokollet från FoU-rådets möte den 22 februari 2022.

Bodil Landstad, FoU-direktör, informerar att dialogen med projektägaren (Östersunds 
kommun) om Interregprojektet VäLTeL 2.0 varit god. Region Jämtland Härjedalen skickade 
ett brev via regiondirektören med förslag om att regionen skulle dra sig ur projektet och 
orsaken till det. I ett svar från projektägaren uttryckte de sig positiva till att regionen är öppen 
med sin situation och välkomnade en dialog om det fortsatta arbetet. En träff med 
projektägaren har genomförts. De har förståelse för att regionen lämnar projektet just nu.

Förslag till beslut
Protokollet från FoU-rådets möte den 22 februari 2022 läggs till handlingarna

Beslut
Protokollet från FoU-rådets möte den 22 februari 2022 läggs till handlingarna

Beslutsunderlag
 Justerat protokoll FoU-råd 220222
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§14

Information om projektkontoret

Sammanfattning
Nina Erkenstam, enhetschef för Projektkontoret, informerar om bakgrunden till etableringen 
av Projektkontoret och dess nuvarande verksamhet.

Förslaget om att etablera ett projektkontor där ”större strategiska projekt kan avropa resurser” 
väcktes i samband med genomlysning av Region Jämtland Härjedalens IT-funktion 2019. 1 
september 2020 togs beslut att ett projektkontor skulle etableras och att det skulle ha både en 
operativ och en strategisk roll. 17 november inrättades projektkontoret som en ny enhet inom 
FoU-avdelningen. Medarbetare på före detta Projekt-Center organiserades in under den nya 
enheten.

Projektkontorets syfte är att skapa förutsättningar för effektivt genomförande av projekt med 
goda projektresultat. Målet är en organisation med riktlinjer för styrning och planering av 
projekt som ger förutsättningar för effektivt genomförande av projekt med goda 
projektresultat. Nina informerar att det fortfarande återstår mycket arbete och alla delar inte är 
fullt implementerade ännu. Men det som händer härnäst är att skapa nätverk med 
projektledare från övriga delar av organisationen för kunskapsutbyte och delade erfarenheter, 
skapa nätverk med övergripande resurser såsom IT, jurister, upphandling, kommunikation, 
HR mfl, implementera projektmodulen i Stratsys för samtliga förvaltningsområden, uppdatera 
besluts och delegationsordningar, ta fram rutiner och riktlinjer för projektarbete samt 
informera verksamheterna.

Nina informerar att Projektkontoret har sex medarbetare just nu. Ännu saknas projektledare. 
Nina skulle också gärna se förstärkning vad gäller projektkommunikation. Nina trycker på 
betydelsen av att fånga in Region Jämtland Härjedalens långsiktiga mål i arbetet. FoU-rådets 
ledamöter diskuterar hur politiska visioner och behov behöver fångas in på ett bra sätt i det 
politiska planerings- och budgetarbetet. Frågor ställs också om vad som händer med det 
gamla Projekt-Centret och Nina förtydligar att den verksamhet som tidigare inrymts där nu 
finns inom enheten Projektkontoret.
 

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar.
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§15

Information om aktuella projekt

Sammanfattning
Nina Erkenstam, enhetschef Projektkontoret, informerar om pågående Horizon-projekt 2020:
 

 HS Monitor (3,5 år, startade i oktober 2019): Målet med projektet är att optimera innovativa 
övervakningslösningar och förbättra hälsotillståndet för individer med högt blodtryck. 
Projektet är nu i slutskedet. Region Jämtland Härjedalen ligger bra till men har äskat om 
förlängning om 3 månader.

 IncareHeart (3 år 8 mån, startade i februari 2021): Målet med projektet är att optimera 
innovatova övervakningslösningar och förbättra hälsotillståndet för patienter med hjärtsvikt.

 Adlife (4,5 år, startade i januari 2020): Syftet med projektet är att skapa ett integrerat och 
mer sammanhållet vårdförlopp för äldre patienter med allvarliga sjukdomar som KOL och 
hjärtsvikt. Projektet har försenats jämfört med projektplanen vad gäller IT-leveransfrågor

 Med1stMR (3 år, startade i juni 2021): Målet med projektet är att utveckla Mixed Reality 
(MR)-utbildningar för räddningspersonal som är först på plats vid olyckor. Region Jämtland 
Härjedalen är kraftigt försenade jämfört med projektplanen vad gäller leveranser i projektet.

?FoU-rådets ledamöter ställer frågor om projektens organisation och kopplingen mellan 
Horizon projekten och andra projekt inom Region Jämtland Härjedalen. Frågor ställs också 
om hur projektet finansieras, Region Jämtland Härjedalens kapacitet för olika projekt och hur 
samverkan inom projekten fungerar. FoU-rådets ledamöter tycker att det är viktigt att tänka 
långsiktigt. Region Jämtland Härjedalen är framgångsrika inom forskning och ledamöterna 
ser särskild betydelse av att kunskaper och erfarenheter från projekten kommuniceras. Det 
behöver vara tydligt hur Region Jämtland Härjedalen arbetar med projekt samt finnas en 
tydlig politisk viljeinriktning och ett bra samspel mellan den politiska nivån, verksamhet och 
andra aktörer.
Bodil Landstad, FoU-direktör, berättar att hon har fått ett uppdrag av Regiondirektören att 
göra en genomlysning av samtliga pågående projekt. Dessa genomlysningar ska redovisas i 
FoU-rådet.

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar.
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§16

Information och diskussion om hur projektverksamheten ska 
kommuniceras

Sammanfattning
Region Jämtland Härjedalens projektverksamhet behöver kommuniceras på ett bättre och 
tydligare sätt. Nina Erkenstam, enhetschef, informerar att det finns önskemål om att stärka 
Projektkontoret med en projektkommunikatör som i så fall ska ha nära koppling till 
Kommunikationsavdelningen. Samtidigt är det viktigt att planera in kommunikation redan i 
projektdirektiven. Bodil Landstad, FoU-direktör, informerar att det finns en samverkan med 
regionens Kommunikationsavdelning men att de har begränsat med utrymme att hjälpa till 
utifrån deras tillgång på resurser.

Sandra Hedman, FoU-rådets sekreterare, informerar att FoU-rådet för några år sedan arbetade 
med en kommunikationsplan för FoU-verksamhet. Sandra ska leta fram den och skicka till 
FoU-direktören och FoU-rådet. Håkan Nilsson, FoU-rådets ordförande, framhäver betydelsen 
av en gemensam syn i regionledning, FoU-avdelningen och politik om hur man ska 
kommunicera kring projekt. 

Beslut
FoU-rådets ledamöter har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar. FoU-rådet 
kommer att fortsätta arbeta med den här frågan på kommande möten.
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§17

Hur vi skapar större kunskap och engagemang för FoUs verksamhet och 
pågående projekt:.

Sammanfattning
Håkan Nilsson, FoU-rådets ordförande, har lyft frågan hur förtroendevalda involveras i 
förarbetena till projekten, Både vad gäller vilka som ingår i projektgrupper samt vilka projekt 
vi ingår i. För vissa projekt bör FoU-rådet kunna vara en ingång.
FoU-rådets ledamöter anser att politik och verksamhet har ett gemensamt ansvar för 
projekten. Projektkontoret har en viktig del i arbetet med att få ihop en helhet. Men att det är 
viktigt att FoU-rådet får information om koppling till politiska mål och aktuella projekt. 
Ibland så behöver det studsa uppåt så att det blir en dynamik emellan.
 
 

Beslut
FoU-rådets ledamöter har diskuterat ärendet. FoU-rådet kommer att fortsätta arbeta med den 
här frågan på kommande möten (se även § 16).
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§18

Information om HTA Norr-verksamheten (RS/165/2022)

Sammanfattning
Camilla Simonsson, enhetschef AT-enheten, informerar om Health Technology Assessment 
(HTA). HTA är benämningen på de vetenskapliga metoder och den process som används för 
utvärdering inom hälso- och sjukvården och för att bedöma den evidensgrund som finns för 
införande av exempelvis nya undersökningsprocedurer, medicintekniska produkter, 
läkemedel, vacciner, ingrepp, terapier, program och system inom hälso- och sjukvård. Under 
perioden juni 2021 till mars 2022 har införande av HTA Norr drivits i projektform i ett 
samarbete mellan Region Jämtland Härjedalen, Region Norrbotten, Region Västerbotten, 
Region Västernorrland och Norra sjukvårdsregionförbundet (NRF). Målet med projektet har 
varit att etablera en driftsform för en HTA-enhet med uppdrag inom hela norra 
sjukvårdsregionen (NRF), organisatoriskt inrättad i Region Västerbotten. Ett förslag till 
överenskommelse mellan regionerna gällande samarbete och ekonomi har utarbetats. NRF 
beslutade i februari 2022 att rekommendera regionerna att godkänna överenskommelsen och 
kostnadsfördelningen. Region Jämtland Härjedalen ska behandla ärendet på regionstyrelsens 
möte 31 maj - 1 juni.

Bodil Landstad, FoU-direktör, ser positivt på de inriktningsbeslut som tagits. Även positivt att 
hälsoekonomi och etiska överväganden ingår i utvärderingen av nya 
undersökningsprocedurer, medicintekniska produkter, läkemedel, etc.

Att driva HTA Norr verksamheten uppskattas till ca 3,3-3,6 mkr per år. Under 2022 kommer 
ALF-systemet bidra med 350 tkr för finansiering av en processledare och NRF kostnader för 
de hälsoekonomiska analyser som kommer bedrivas inom HTA Norr. Resterande kostnader 
föreslås fördelas enligt en modell med 50% för region Västerbotten som har huvudansvar och 
övriga regioner delar lika på resterande 50%, dvs 16,7% per region, vilket för Region 
Jämtland Härjedalen skulle motsvara ca 600 000 kronor per år. Den utökade kostnaden bör tas 
i samband med budgeten och regionplanen 2023.

Camilla informerar att uppdraget föreslås samordnas, administreras och finansieras inom 
FoUU avdelningen. FoU-direktör deltar i HTA-rådet Norr. I HTA Norr ingår också statistiker 
från Region Jämtland Härjedalen. En informationsplan internt har tagits fram.

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar.
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§19

Beslut utifrån initiativärende från Ann-Marie Johansson (S) om 
konsekvensanalys av större andel privata vårdgivare. (RS/823/2020)

Sammanfattning
Sandra Hedman, sekreterare, informerar att regionstyrelsen behandlade initiativärendet på 
regionstyrelsens sammanträde den 30 mars, § 37. Regionstyrelsen beslutade:

1. Rapport om Utredning om andelen alternativa utförare påverkan på regionens forsknings- 
och utbildningsverksamhet godkänns.
2. Regiondirektören får tillsammans med FoU-rådet i uppdrag att bevaka det fortsatta arbetet 
med att säkra forsknings- och utbildningsuppdraget i primärvården framåt. Detta gäller 
särskilt kommande revideringar av Hälsovalets förfrågningsunderlag. Regionstyrelsen ska 
hållas informerade om pågående arbeten.

Bodil Landstad, FoU-direktör, har noterat beslutet och kommer att inleda ett arbetet med detta 
senare i vår.

Beslut
Ärendet ska återkomma på FoU-rådets möte i september 2022.
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§20

Utlysning av FoU-medel 2022

Sammanfattning
Pelle Håkansson, enhetschef FoU-enheten, informerar att ansökningsprocessen drar i gång 
under juni månad. Sista ansökningsdag är 15 september. Beslut tas i december. FoU-rådet 
kommer att informeras om processen under hösten.
Bodil Landstad, FoU-direktör, informerar om genomförda informationsinsatser. Det 
genomförs bland annat sökarseminarium där man får information om utlysningarna och vart 
man kan vända sig om man behöver hjälp att skriva en ansökan. Förhoppningen är att nya 
potentiella forskare söker medel.

Beslut
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar.
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§21

Övriga frågor

Sammanfattning
- Rådets har två möten kvar för 2022. FoU-rådets ledamöter föreslår att de genomförs fysiskt.
- Rådet diskuterar Pre-Nobel och formerna för genomförande. Som rådet diskuterat tidigare 
anser ledamöterna fortfarande att det behövs nya former. Frågan ska diskuteras på rådets möte 
i september.
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